
Van: E | 01 (geanonimiseerd)

Verzonden: 28-01-2021 17:26 

Aan: N M (geanonimiseerd)(geanonimiseerd)

  

CC: Duenk, Frank <f.duenk@8rhk.nl>, N | COMcert (geanonimiseerd)

Onderwerp: Re: Uitnodiging dialoogsessie inwoners, tijdlijn en overige relevante informatie 

Dag allemaal, 

Er is (begrijpelijk) veel vraag naar het persbericht over de stand van zaken (foto)van de 30 RES'sen. 

Daarnaast heb ik zojuist van NP RES de vragen en antwoorden ontvangen n.a.v. het persgesprek/persbriefing dat 

NP RES vanochtend heeft gegeven. NB. Deze opmerking stond er bij: PBL (die de concept-RES'sen heeft 

geanalyseerd) gaf vanochtend een eigen persbriefing, onafhankelijk van NP RES. 

In de bijlagen daarom beide documenten, zodat jullie op de hoogte zijn van de woordvoeringslijn. Frank Duenk 

stuurt in principe beide documenten ook naar de bestuurders, maar stuur ze ook gerust zelf aan hen door. Let 

wel: alles is onder embargo tot 1 feb 24.00 uur. Krijg je persvragen, haak me aan. 

Fijne avond! 

Groeten EE 

an: | covcer: (geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Datum: donderdag, 28 januari 2021 om 11:34 

< 

CC: Duenk, Frank <F.Duenk@3rhk.nl>, N | covcert (geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

Onderwerp: Uitnodiging dialoogsessie inwoners, tijdlijn en overige relevante informatie 

Aan: communicatieadviseurs/contactpersonen communicatie partners RES Achterhoek 

Dag allemaal, 

Uitnodiging online dialoogsessie inwoners 

Vorige week kondigde ik ‘m al aan: de online dialoogsessie voor inwoners op 10 en 11 februari a.s. In de bijlagen 

vinden jullie de uitnodigingstekst om via jullie kanalen te verspreiden (0.a. gemeentelijke contactpagina in de 

weekbladen), liefst zo breed mogelijk@&) Daarnaast voeg ik ook de plaat voor de socials bij. Hier kan de volgende 

tekst bij: 

[bericht social media over online dialoogsessie inwoners] 
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Windmolens of zonneparken? Of allebei? Verspreid over de Achterhoek of in clusters? Eigendom van bewoners of 

van ontwikkelaars? Leefbaarheid en landschap? Zomaar wat vragen en dilemma's, waarover we met u in gesprek 

willen in het kader van de Regionale Energiestrategie (RES). Want net als in de rest van Nederland, moeten we ook 

in de Achterhoek verder aan de slag met de opwekking van duurzame energie. 

Denk en praat als inwoner mee over de keuzes die de regio Achterhoek moet maken over het opwekken van 

duurzame energie!Meld u aan voor één van de online dialoogsessies op woensdag 10 februari of donderdag 11 

februari a.s. van 19.30 tot 21.30 uur.Info en aanmelden: www.res-achterhoek.nl/inwoners 

Tijdlijn 

Zoals vorige week met jullie gedeeld, is de planning van het proces RES 1.0 gewijzigd (toelichting >>). Om zowel de 

planning als het proces inzichtelijk te maken, is er een tijdlijn gemaakt met processtappen en alle 

(participatie)bijeenkomsten. Jullie vinden de ‘publieksversie in de bijlagen. Deze tijdlijn is inmiddels ook op de 

website geplaatst bij het onderdeel RES 1.0 >> Vanaf deze webpagina kun je doorklikken naar alle onderdelen in 

het proces. Er komt ook nog een ‘bestuursversie’ met daarin alle data van de bestuurlijke overleggen (stuurgroep 

en bestuurlijk overleg duurzaamheid). Die stuur ik jullie zodra deze klaar is. 

  

Nieuwsbrief 

Vandaag/morgen komt de nieuwsbrief weer uit, een goed gevulde editie met 0.a. items over de gewijzigde 

planning, het proces RES 1.0, online dialoogsessie inwoners, diverse bijeenkomsten voor volksvertegenwoordigers 

en het online magazine ‘Onze toekomst’ dat NP RES vandaag heeft gelanceerd. Uit dit magazine kun je veel 

inspiratie halen voor je eigen communicatie over de energietransitie. Ik moet ‘m zelf ook nog digitaal 

doorbladeren, maar mijn eerste indruk was erg goed! Lees ‘m hier >> En deel ‘m ook vooral via de eigen kanalen, 

netwerken, e.d. 

Aankondiging stand van zaken RES'sen 

In de nieuwsbrief staat ook dat NP RES op maandag 1 februari a.s. de stand van zaken (foto) publiceert van de 30 

RES'sen met daarbij nog enkele documenten. Ook wordt de dag de monitor gepubliceerd van het Planbureau 

voor de Leefomgeving (PBL) met een analyse van de 30 concept-RES'sen. 

Vanuit NP RES is er een persuitnodiging uitgegaan voor een persgesprek vandaag (28 jan, embargo tot 1 feb), 

waar veel animo voor is, ook van regionale media. Mocht je naar aanleiding hiervan benaderd worden door de 

pers, stel me dan even op de hoogte, zodat we samen een eventuele reactie kunnen formuleren. Ook in het kader 

van dat we de RES als regio (gezamenlijk) oppakken en niet als individuele partner. De stukken zijn vanaf 1 

februari hier te zien. Wil je het persbericht hierover ontvangen (onder embargo), laat me dat weten. 

Aanbod NP RES: foto’s 

\P RES heeft elke RES-regio aangeboden om vier foto's te laten maken voor eigen gebruik en voor de beeldbank 

van NP RES. Denk hierbij an foto's die laten zien hoe het opwekken van duurzame energie deel uitmaakt van de 

samenleving. Dus mooi als mensen of de leefomgeving hier ook deel van uitmaken. Laat me uiterlijk dinsdag 2 

februari weten als je hier gebruik van wilt maken en om welke locatie(s) het gaat. Daarna hoor je hoe en wat 

verder. Er zijn overigens geen kosten aan verbonden. Mochten er meer dan vier locaties worden aangedragen, 

dan neem ik contact met je op om af te stemmen. 

Groepsapp 

Om snel met jullie te kunnen communiceren en artikelen e.d. te delen die ik vaak ontvang van NP RES, is een 

groepsapp toch soms handiger dan een mail. Daarom ga ik een groepsapp via Whatsapp aanmaken. Deze wordt 

uiteraard alleen zakelijk gebruikt en alleen voor relevante RES-informatie. Graag ontvang ik jullie mobiele 

telefoonnummer die ik hiervoor kan gebruiken. Alvast bedankt! 

Voor zover! Heb je vragen, laat me weten! 

Hartelijke groet, 

Communicatieadviseur 

Regionale Energiestrategie (RES) Achterhoek 

(gedetacheerd vanuit communicatiebureau COMcept) 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)
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Persbriefing NPRES/PBL 28 januari 

Vragen en antwoorden 

Telegraaf Edwin Timmer 

Parool Bart van Zoelen 

Elsevier Gertjan van Schoonhoven 

Volkskrant Bard van de Weijer 

RTL Gert-Jan Verstegen 

Platform Investico Daphné Dupont-Nivet 

Reformatorisch Dagblad Michiel Kerpel 

Bureau Burgerberaad Jelmer Mommers 

Energeia Katrijn de Ronde 

Binnenlands Bestuur Michiel Maas 

Klimaatakkoord Rolf de Vos 

RTV Utrecht Roel Breet 

Leeuwarder Courant Anne Roel van der Meer 

Dagblad van het Noorden Johan de Veer 

NOS Heleen Ekker 

RTV Noord Steven Radersma 

Persbriefing NPRES 

  Groen = antwoord PRES 

Oranje = antwoord IPO 

Roel Breet van RTV 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

Lokale volksvertegenwoordigers vinden het moeilijk om afwegingen te maken. Wat gaan 

jullie doen met de zorgen die leven? 

B aa inzetten op kennis en informatie richting volksvertegenwoordigers 

brengen. Dat vindt in alle regio’s momenteel plaats. Bestuurders die actief met hen het 

gesprek te voeren. Zorgen zijn logisch en hoort bij het proces. 

(geanonimiseerd)

Het proces is al een tijd gaande. Komt het dan niet te laat, die extra kennis en informatie? 

- We hebben veel met bestuurders gesproken de afgelopen tijd. Dit is niet nieuw, veel 

ruimtelijke processen zijn al gaande. Afwegingen maken is altijd ingewikkeld, dat is 

onderdeel van de politiek. 

(geanonimiseerd)

We nemen nu het besluit over de RES 1.0, maar dat is het beginpunt. Straks met de 

ruimtelijke borging komen de volksvertegenwoordigers ook een aantal keer aan bod. Dat 

besef groeit ook. Door Corona is informatieverstrekking lastiger. Colleges spannen zich in om 

hen zo goed mogelijk te informeren. Allerlei verschillende instrumenten worden ingezet: 



enquêtes, hoorzittingen etc. Uiteindelijk zullen ze met de informatie die ze dan hebben het 

besluit moeten nemen. 

Heleen Ekker van NOS 

Is het niet gek dat elke regio zelf mag bepalen hoe ze in gesprek gaan met burgers? Moet dat 

niet meer uniform? Het is vreemd als burger dat je in de ene regio meer betrokken wordt 

dan in de andere regio. 

: e zou wat zijn als het Rijk zou voorschrijven hoe gemeenten een democratisch proces 

moeten inrichten. Het is dus ook aan de volksvertegenwoordigers om hun eigen proces in te 

richten. En dat is ook omdat er al allerlei participatieprocessen hebben plaatsgevonden voor 

lokaal beleid. Dus het is juist goed dat de lokale overheden het proces zelf inrichten op een 

manier die aansluit bij de lokale situatie. Met respect voor de lokale verschillen. 

(geanonimiseerd)

Het participatieproces is het beginpunt, die gaat gewoon door richting uitvoering. Tot aan 

2025 als de ambities zijn geborgd in vergunningen. Veel regio's zitten bovenop de 

participatie en voeren een permanent gesprek met burgers. 

Wat gebeurt er eigenlijk allemaal nog na de RES 1.0? Kunnen regio’s alles nog veranderen in 

de volgende ronde? 

-De RES 1.0 is een bestuurlijk ambitie document en geeft richting en koers richting 

2030. Daarna komt de concretisering: van zoekgebieden naar [ocaties. Van RES naar lokale 

verankering in de Omgevingswet. De intentie in de RES 1.0 staat, in de uitwerking daarvan 

zijn nog keuzes te maken. RES 2.0 is weer een herijking: waar staan we in het proces en hoe 

kunnen we inzichten uit de uitvoering toepassen? Om zo de verbinding tussen beleid en 

uitvoering te verankeren. 

(geanonimiseerd)

Wat zeggen jullie tegen een gemeente die het niet kan overzien en uitstel wil? 

-. Dan gaan we het gesprek aan. Gemeenten hebben hun handtekening onder het 

Klimaatakkoord en de ambitie van 35TWh gezet via de VNG. Dit is niet nieuw. Maar in het 

gesprek met je raad kun je wel nieuwe opdrachten meekrijgen waarop je moet acteren. 

(geanonimiseerd)

Uiteindelijk komt het erop neer dat het moeilijk is om besluiten te nemen, daarom wordt 

vaak uitstel gevraagd. Maar ik heb nog geen regio gehoord waar ze geen besluit kunnen 

nemen. 

Michiel Maas van Binnenlands Bestuur 

Het deel wat nu komt wordt moeilijker richting uitvoering. Hoe houd je de kikkers in de 

kruiwagen? Er komt bestuurlijke en maatschappelijke weerstand, daar zullen conflicten 

optreden, hoe hanteren jullie dat? 

o met elkaar het gesprek aan gaan. De zorgvuldigheid van het proces en het lokale 

belang bij duurzame energieprojecten helpt. Je kunt ook verwijzen naar lokale 

(geanonimiseerd)



coalitieprogramma's waar vaak duurzame ambities staan opgenomen. Die doelen hebben zij 

zelf opgenomen. k zie dat veel hun eigen doelstelling echt serieus nemen en dat ze hun 

verantwoordelijkheid nemen. Natuurlijk moet er wel altijd rekening mee gehouden worden 

dat niet alles realiseerbaar is in de praktijk. 

Gert-Jan Schoonhoven van Elsevier 

Volksvertegenwoordigers hebben moeite met waar ze ja/nee tegen moeten zeggen. Er zijn 

meer knelpunten dan aanvankelijk werd gedacht, zoals aansluiting op het net, lokaal 

eigendom, voorkeur voor zon. Dus waar moeten ze straks ja/nee tegen zeggen als het niet 

duidelijk is of die ambities haalbaar zijn? 

B denk wel dat duidelijk is waar ze ja/nee op moeten zeggen. Het onderwerp is niet 

nieuw. In alle raden en staten is de concept-RES uitgebreid besproken. Je moet onderscheid 

maken tussen het bod en de realiseerbaarheid ervan. Over de realiseerbaarheid is zeker nog 

veel onduidelijk. Maar de RES gaat over de politieke wil of je de ambitie wil realiseren. En 

daar kun je iets van vinden als volksvertegenwoordiger, daarmee stel je kaders voor het 

vervolgproces van ruimtelijke borging. Ze hebben voldoende informatie om die beslissing te 

nemen. 

(geanonimiseerd)

Over lokaal eigendom: we kennen al windparken waar je financieel kunt participeren. Daar 

kun je ook je college opdracht voor geven als volksvertegenwoordiger. 

Maar je weet als volksvertegenwoordiger nog steeds niet of het haalbaar is en wat het 

totaalbeeld van de consequenties zijn? Het is dan nog steeds niet meer dan een ambitie. 

B e i een opdracht aan je college: dit willen wij realiseren. Waar de windmolens straks 

komen, is onderdeel van het proces wat hierna volgt. We gaan van grof naar fijn. De RES 1.0 

is redelijk grof, daarom hanteert PBL een bandbreedte. Dat is een doorlopend proces. 

(geanonimiseerd)

U herinnert gemeenten er aan dat de VNG een handtekening heeft gezet. Hoeveel vrijheid 

hebben gemeenten om nee te zeggen tegen de RES? 

B e vnG heeft het niet zelf bedacht. Tijdens een landelijk congres van de VNG is dat 

besloten met alle colleges die dat van te voren hebben afgestemd met hun raden. Dat is 

ongeveer 98% die daarmee heeft ingestemd. Dat is een vorm van getrapte besluitvorming 

geweest. 

(geanonimiseerd)

Uiteindelijk hebben raden en staten altijd de vrijheid om hun besluiten te nemen. Net als in 

ieder politiek debat. Maar ze hebben zich wel vastgelegd in bepaalde afspraken. Als het 

gebeurt dat een gemeente nee zegt moet een RES-regio zelf zien hoe ze daarmee omgaan. 

Katrijn de Ronde van Energeia 

Participatie kan door Corona niet op traditionele manier uitgevoerd worden. Wat zijn de 

gevolgen daarvan? 



B woo cor0n: zijn allerlei nieuwe, digitale mogelijkheden ontstaan. Daar komen ook 

nieuwe mensen op af, zoals jongere gezinnen met kinderen. Groepen die normaal niet naar 

een inspraakavond zouden komen. We hebben ook een leerplatform over participatie 

gelanceerd: www.energieparticipatie.nl. Daar wisselen we kennis en ervaringen uit tussen 

regio’s. We vinden het belangrijk dat de regio’s een brede groep inwoners betrekken bij het 

proces. 

(geanonimiseerd)

Bart van Zoelen van het Parool 

Jullie zeggen dat jullie naast de regio’s gaan staan als er knelpunten ontstaan. Is het niet 

verstandig om ook een werkgroep rondom gezondheid van windmolens in te stellen? Dat is 

een grote zorg van raden en staten. 

B Gez0ndheid signaleren we als belangrijk onderwerp. Daarom hebben we contact met 

RIVM om dat samen op te pakken en meer kennis over te ontwikkelen en verspreiden. We 

proberen samen met kennisinstituten en regio’s dat onderwerp te adresseren. Dan krijg je 

de juiste kruisbestuiving. 

(geanonimiseerd)

Daphne Dupont van Investico 

Eind februari worden adviezen van werkgroepen gepubliceerd. Wat gebeurt er daarna? 

-e adviezen worden dan openbaar gemaakt. We voeren nu gesprekken met 

departementen en koepels over de aanbevelingen van de werkgroepen. In maart voorzien 

we dat we hebben besloten hoe we met de adviezen omgaan. Er is enorme bereidheid om 

met die adviezen aan de slag te gaan. We doen dat echt samen de departementen en 

koepels. Ik verwacht dat we serieuze afspraken kunnen gaan maken op basis van de 

adviezen. 

(geanonimiseerd)

  Rolf de Vos van aatakkoord 

Hoe zijn jullie het best geholpen om voortgang te boeken met de plannen? 

B s e continuiteit is in de manier van werken in het RES-verband. Er moet ook in de 

toekomst stabiliteit zijn om deze werkwijze voort te zetten. Er komt deze week een 

kamerbrief over het zicht op de continuiïteit. Dat is ook een belangrijk signaal uit de regio’ 

zij willen duidelijkheid of ze op deze manier kunnen blijven werken als regio. 

(geanonimiseerd)

: De regio's draaien nu op een financiële bijdrage. Die bijdrage is essentieel om het voort 

te kunnen zetten, net als de rol van NPRES. Dat is nodig om de werkwijze voort te kunnen 

zetten en succesvol te kunnen zijn. 

(geanonimiseerd)

Bart van Zoelen van het Parool 

In Noord-Holland Zuid zie ik dat de plannen de grenzen van de regio opzoeken. Mensen in 

aangrenzende regio’s hebben daar last van. Is dat een tekortkoming van de RES-aanpak? 



-We brengen regio’s met elkaar in gesprek om de effecten goed met elkaar af te 

stemmen. Als plannen bijvoorbeeld effecten hebben op een andere regio. Dat is ook de rol 

die we voor onszelf zien als provincie, om dat gesprek tussen regio's te faciliteren. Die 

afstemming is belangrijk. 

(geanonimiseerd)

Heleen Ekker van NOS 

De voorkeur voor zon in veel concept-RES’en — hoe gaan we daarmee om? 

D e s inderdaad een punt van aandacht naast veel andere punten. Het heeft ook 

weer met andere knelpunten te maken. De werkgroepen zullen met aanbevelingen komen 

hoe daarmee om te gaan. Het is namelijk niet zo dat wind alleen de oplossing is. Het gaat 

ook om innovatie die nodig is om slim met zon om te gaan. Zon blijft een belangrijk element 

(geanonimiseerd)

voor het draagvlak. 

Gert-Jan van Schoonhoven van Elsevier 

  

Hoe worden de belangen gewogen tussen verschillende aanspraak op ruimte? Zoals 

woningbouw en infrastructuur? Wat is de archie? Wie besluit waar de prioriteit ligt?   

- Het antwoord daarop is er nog niet. De afweging gebeurt gedeeltelijk in raden en 

staten. Het is ook onderdeel van de NOVI en POVI. Daar worden momenteel intensieve 

gesprekken over gevoerd. Besluitvorming vindt nu plaats op gemeente/provincie niveau. 

Maar er zal ook op nationaal niveau coördinatie plaatsvinden. 

(geanonimiseerd)

B e sanenspel tussen verschillende overheden is cruciaal om tot een optimale 

prioritering te komen. Dat verschilt ook sterk per regio. 

(geanonimiseerd)
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35 TWh duurzame energie op land in 2030 binnen bereik dankzij werk van 

regio’s 

Ondersteuning, open gesprek en samenwerking blijft nodig 

Één van de maatregelen uit het Klimaatakkoord is het opwekken van 35TWh hernieuwbare energie 

op land in 2030. Dertig regio's in Nederland werken aan plannen daarvoor: de Regionale 

Energiestrategieën (RES). In het Klimaatakkoord is bewust gekozen voor de regionale schaal. Dit 

werpt zijn vruchten af. De concept-plannen van de regio's zijn goed onderbouwde documenten. 

Het doel van 35 TWh in 2030 valt binnen de door het Planbureau voor de Leefomgeving benoemde 

bandbreedte. Een gelopen race is dat niet. Het vraagt om een grote inspanning en lastige, vaak 

politieke, keuzes in de regio’s en op nationaal niveau. 

Het Nationaal Programma RES (NP RES) ondersteunt de regio's bij het maken van de plannen. NP 

RES geeft in een zogenaamde foto twee keer per jaar een blik op waar de 30 RES-regio's staan. 

Voortzetten samenwerking en ondersteuning is nodig 

In het Klimaatakkoord is gekozen voor zorgvuldige afweging: passen de ideeën voor zonne- en 

windenergie in de ruimte en op het energienet? s het acceptabel voor inwoners? Dat is geen 

simpele puzzel. De RES 1.0 die voor 1 juli door volksvertegenwoordigers wordt vastgesteld, is een 

belangrijke stap. Ook zijn er nog stevige uitdagingen, knelpunten en afwegingen. Deze vragen om 

actie en keuzes van álle partijen -rijk, provincies, gemeenten, waterschappen, netbeheerders, 

energiecoöperaties, maatschappelijke organisaties, energiebedrijven - en dus om een stevige 

voortzetting van de samenwerking. De RES vraagt om langjarige inspanningen willen we de 

doelstelling realiseren. Ondersteunen van de regio's blijft daarom nodig. 

Betrokkenheid inwoners neemt toe 

Het gesprek met inwoners in regio’s vindt steeds vaker en intensiever plaats, blijkt uit onderzoek. 

Jongeren hebben via JongRES, steeds vaker een plek in werk- en stuurgroepen. Na de RES 1.0. stopt 

het gesprek met de omgeving niet. Zoekgebieden worden locaties en locaties worden concrete 

initiatieven. Bij elke stap worden inwoners betrokken. Het overgrote deel van de regio's (90%) is van 

plan om in de RES 1.0 ambities voor 50% lokaal eigendom op te nemen. Informeren, goed luisteren 

naar de belangen en behoeften van inwoners en ruimte geven aan eigenaarschap blijft essentieel. 
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Nog zoeken naar plekken voor zonne- en windenergie 

Ruimtelijke inpassing en kwaliteit heeft in alle regio's aandacht. De mate van uitwerking van 

zoekgebieden verschilt. Het zoeken naar koppeling met andere opgaven staat vaak nog aan het 

begin. Vrijwel alle regio's benoemen een voorkeursvolgorde voor zon en willen parkeerplaatsen, 

stortplaatsen etc. maximaal benutten. Tijdige verankering van de RES in het ruimtelijk juridisch kader 

vraagt aandacht. 

Energienetwerk 

Het opwekken van duurzame energie vraagt — voor de hele energietransitie - om extra capaciteit van 

het energiesysteem. Het grote aandeel nieuwe zonne-energie ten opzichte van windenergie is 

ongunstig voor het energiesysteem. 35 TWh in 2030 valt binnen de door het Planbureau voor de 

Leefomgeving benoemde bandbreedte, maar de kosten kunnen flink verschillen, afhankelijk van de 

plek, tijd en technieken. Een gedragen afwegingskader voor het prioriteren van netaansluitingen 

voor projecten is nodig. 

Maatschappelijke kosten en baten 

Vrijwel alle regio's hebben zicht op de kosten voor de netinfrastructuur omdat de netbeheerders 

hier analyses voor maken. Zo'n 25-30% van de regio's heeft inzicht in de projectenkosten voor zon 

en wind. De helft van de regio's geeft aan globaal zicht te hebben op de maatschappelijke baten: 

werkgelegenheid, vermindering energielasten en behoud van geldstromen voor de regio. In de 

meeste regio's is nog niet scherp hoe de financiering van de RES-plannen vorm krijgt. 

Warmte 

In de regioplannen worden warmtebronnen in beeld gebracht, waarmee wijken en gebouwen van 

het aardgas af kunnen. Dat gebeurt regionaal, omdat het kan zijn dat verschillende gemeenten van 

dezelfde warmtebron gebruik willen maken. Alle regio's zijn gestart met het opstellen van deze 

zogenoemde Regionale Structuur Warmte, maar de mate van uitwerking verschilt. 

Knelpunten en oplossingen 

Elke regio geeft aan wanneer er knelpunten zijn die ambities voor het opwekken van duurzame 

energie in de weg staan. Het Nationaal Programma RES constateerde zeven onderwerpen die 

nationaal aandacht behoeven: Energie in Natuur, Energie op overheidsgronden en gebouwen, 

Netcapaciteit, SDE en maatschappelijke belangen, Warmte, Windbelemmeringen (Radar, Hoogte, 
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Veiligheid, Geluid), en Zon op daken. Er zijn vier onafhankelijke werkgroepen gestart met de 

belangrijkste partijen. Zij werken intensief aan mogelijke oplossingsrichtingen voor middellange en 

lange termijn. Hun adviezen worden eind februari gepubliceerd. 

Besluitvorming over RES 1.0 en verder 

Gemeenteraden, Provinciale Staten en de algemeen besturen van de waterschappen hebben het 

laatste woord over de regioplannen: de RES 1.0. Besluitvorming vindt dit voorjaar plaats. Lang niet 

alles zal dan zijn uitgekristalliseerd. De energietransitie, en daarmee ook de RES, gaat door na 1 juli 

2021. De RES wordt verankerd in het ruimtelijk beleid van overheden, bijvoorbeeld een structuur- of 

omgevingsvisie. Ook daar gaat het gesprek met de omgeving en het afwegen van belangen door. 

Alleen samen brengen we de RES van strategie naar uitvoering. 

  

Meer informati b 

Achtergrond 

De decentrale overheden hebben 30 regio's gevormd die een Regionale Energiestrategie (RES) maken. 

Gemeenten, provincies en waterschappen werken in de RES'en samen met stakeholders, inwoners, 

netbeheerders en het rijk. Primaire focus is het realiseren van hernieuwbare energie op land (35 TWh in 2030} 

& de regionale component van de warmtetransitie. Regio's werken op dit moment aan de RES 1.0. De opgave 

reikt tot 2030 en 2050. De 30 RES'en worden ondersteund door het Nationaal Programma RES (NP RES) 

Het Nationaal Programma RES geeft twee keer per jaar een blik op waar de 30 RES-regio's staan. Deze ‘foto’ s 

onder andere gebaseerd op de analyse van het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) van de concept-RES'en. 

Die werden in het najaar van 2020 ingeleverd. Maar ook op gesprekken met de 30 regio's en op aanvullende 

onderzoeken: zoals naar maatschappelijke kosten en naar hoe volksvertegenwoordigers en inwoners betrokken 

zijn 
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